
; }. -clyesli C.sltvár,i j£nc«- i.t1 vc ies üt, péloaértékönek
M : y  a testület h.rzrf; t>_ryűlni dolgokhoz, s ugyanak-
• etsct nem veszelyez11ii,

Csővári János kérdésére Hadarés Annamária nagy vonalakban is
mer teli ~a~Rozmű velődésre tervezett kiásásokét.

Szabó Béla érdeklődésére, hogy s Városi Sportcsarnok fűtése 
BenrT van-e a költségvetésűén, l9£££ck_Károly azt válaszolja: 
Kétféle költségvetés készült a“spcrícsarnokra vonatkozóan.
Az egyik, ha marao az eddigi gyakorlat, vagyis a Várpalotai 
Bányász kézilabda szakosztálya a fűtés fejében használja a 
csarnokot, A másik variáció, ha a Brikett Gyár felszámolja a 
fűtést, akkor annyival kell emelni a terembérleti díjat, hogy 
az a fűtés miatt jelentkező plusz költségeket fedezze.

Szabó^Béla kifogásolja, hogy a költségvetésben nem támogatja 
S~vóroi“a~spcrtküröket. Tudomása szerint sem a Várpalotai Bá
nyász SK, sem a Péti M E  nem kért pénzt azért, ha a város a 
sportlétesítményeit igénybe vette. Hiányolja, hogy egy sport
kört, vagy szakosztályt sem támogatnak. Ebben az évben az e- 
gyesületek nem kapják meg a megyei támogatást, ami Várpalotá
nak 1,2 millió forintot jelent. Tudomása szerint abban az 50 
millió forintos támogatásban amit az állam ad, abban bent van 
a sport is. A Várpalotai Bányász SK csak a Veszprémi Szénbá
nyák Vállalattól kap támogatást, amiből még ebben az évben 
meg tud élni, de e hét szerdáján tiül el, hogy ez sem lehetsé
ges, s a kézílaboa szakosztály kivételével minden mást meg kell 
szüntetni. A Péti HTE egyesülettel gondolkodnak azon, hogy a 
két sport egyesület kezesen működteti a labdarúgó szakosztályt. 
Kérte a képviselő árakat, hogy a képviselő-testületi ülésen egy 
bizonyos összeget szavazzanak meg az egyesületeknek, ü nem akar 
elvenni senkitől, de egy Tatabánya, ahol több a deficit, mint 
Várpalotán, 30 millió forintot fordít a sportra.

támogatják a sportot, 
de penzt”Igerni~egyelüre~n5m~tűdnak7~£mlnt lehetőség mutatko
zik a sport támogatására, minden erejükkel segítik.

javaslatát elfogadták, hogy a város sportéletét 
Ismerje meg“a képviselC'-testület, ezért az év közepe táján a 
képviselő-testület tűzze napirendre.
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Madaras Annamária elmondta, h e kI.. .. : i: tcL* rbsn
czcn**5"nyür5n’*5"’vérpalotoi gyermekük C5. r .. terítési
díjast fizetnek. Előszezonban a C.vvr-;*? ami t.c.y
kis bevételt hoz, bár az rossz óllar miatt eryre jobban szorít
ja lefelé az árakat. A tavalyi évben a tcsi iskola is igénybe 
vette a tóbort magasabb áron, mint a várpalotai gyerekek.

Csiszár_Ernő megkérdezte, hogy a GAESZ .létezését mi indokolja.

reagált a kérdésre. A GAESZ ellátja a közmű- 
veludesi~lníezmények számviteli nyilvántartásét, gazdálkodását. 
Az államháztartási torvény m egjelenéséig nem célszerű megszün
tetni. Ha most az intézményeknek külön lenne gazdasági szakem
beri, akkor a kettős könyvitől miatt több embert kellene alkal
mazni. jelenleg ez a költségkímélőbb megoloés.

Huszárnál a költségvetésben szereplő 756 ezért forint felöl 
érdeklődött, amit az önkormányzat fizet a VISZ-nek. Nem tudja 
ez az összeg mit takar.

Csuvári_0ános elmondta, hogy a Városi Ifjúsági Szervezet a 
i~Rorhóz~fe3Iesztésre adott pénzt a városnak, s ezt az összeget 
fizeti most vissza az önkormányzat.

Csiszár_Ern6^Jjuszár^Pál^és^PagpJS^ulö a Városi Ifjúsági Szer- 
vez5xiéI~RQtott~3~eves~epülethssznóIati szerződés f elül vizsgá
lata t javasolja, mivel ott jelenleg nem ifjúsági szövetség, ha
nem jól működő vállalkozás van.

Veiszhaugt Sándor szerint Szabó Béla sportemberhez méltó el- 
sHiiíiaggaI~RuI3ütt. Ügy gondolja a kultúrának is vannak olyan 
könnyebb fajsúlyú részei, amelyek megnyirbálhatok, hogy a sport
nak ne kelljen meghalnia. Teljesen új alapokra kell áttérni.
Ha alacsonyabb osztályban is, de sportoljanak az emberek. Másik 
javaslata, hogy ery bizottság próbálja meg csoportosítani a 
pénzeket, hogy a sportra is jusson. A művelődési házaknál is 
’‘metszeni” kell.

^ ^ § ra5_^!2[!öiT1Éria kérto a két bizottságot, hogy kíséreljék meg 
íz elfiangzöíTaRaí összegezni, illetve kérte a két bizottsági el
nököt. hogy a képviselő-testület ülésén a véleményeket képvisel
jék.

összegzés:

1.) Az óvodák összevonásának kérdése:

Törzsök Károly a költségvetési hiányt csőnkéntó péti óvodai



Összevont: * •/¿'íren fölhívta Veiszhaupt Sándor ügyeimét 
orré, he-:, v - \ • rcsrüszi Önkormányzat szerdai ülésen essen 
sic í: tütü alternatíváéiról, a felszabaduló
]lí •::: í í l c - enyek h as z no sí t ás á ró l .

A bizottság tagjai egyetértenek az óvoda összevonásával.

2.) A térítési díjak növelései

Huszár Pál és Csiszár tírnO a térítési díjak emelését nem 
tartja jó megoldásnak.

Csővári Dénes azt javasolja, hogy a térítési díjakat egsó- 
gesen emeljék fel bizonyos 5*~kal, és a rászorulókat a szo
ciálpolitika támogassa.

Csővári 3ános felvetéséhez csatlakozik Törzsök Károly azzal, 
hogyta szociálpolitikai támogatást nem a családoknak kellene 
folyósítani, hanem a lakbér-támogatáshoz hasonlóan.

5.) A 95 h mértékű finanszírozás:

A bizottságok tagjainak egybehangzó véleménye volt, hogy 
az intézmények 95 h-os finanszírozással nem élnek meg az 
év végéig, mert a költségvetési tervben szerepló igényeik 
annyira minimálisak, hogy azon csökkenteni már nem lehet.

Madaras Annamária felvetette a bejáró dolgozók utazási költ
ségtérítésének megvonását, mint esetleges költségkimélö meg
oldást.

A bizottság tagjai a pedagógus esetében nem értenek egyet a 
javaslattal, a nem pedagógus dolgozók esetében támogatják.

Vegyes ügyként Csővári_üános kérte a Kulturális, Vallásügyi és 
Sport Bizottság tagjiit7”hogy a Bányász Kórus korábban benyúj
tott támogatási igényéről foglaljanak állást.

A tagok elvben támogatják a kórus külföldi utazási költségeihez 
való hozzájárulást* azonban fedezetét nem látják. Csővári János 
felvállalta, hogy a képviselő-testület ülésén 100 ezer forintos 
támogatást fog javasolni a kórus számára.

Madaras Annamária ismertette Lukáts András képviselői önálló in
dítványát az ökumenikus keresztény egyházi iskola létesítésének 
és fenntartásának szervezési feladatairól. Kérte a bizottság 
állásfoglalását.

A bizottság tagjai a képviselői indítványt támogatták és felha
talmazták Csiszár Ernő bizottsági elnököt, hogy a képviselő-tes
tület ülésén is e szerint nyilatkozzék.



¿áras ken t üb 1 bí.t t L. L I l > J i'í'v' ¿.u K vei xasi bizottsági ülnuk kot te ü 
művelődési osztályt c i t s , hogy üprilis 2. és 3. hetében a bi
zottsági ülésre hívja meg a város általános iskolai igazgatóit. 
Ezt az igényüket a polgármesternek jelentették be.

k. m . f .

A_ o_ c L  ű U  i'S l/̂  n.^-éL ¿^6» 
Madaras Annamária ) i 

osztályvezető



J e g y z ő k ö n y v

Készült: A Városrendezési és Kommunális Bizottság 

üléséről 1991. 03.13.-án.

Jelenvannak: Jelenléti iv szerint:

Tárgy: A Várpalota Polgámesteri Hivatal Műszaki Osztály 

1991.évi kö lt sé gvetés én ek  megtárgyalása.

Alsóinkám lakótelep beépítésével kapcsolatban:

A Bizottság ismerve az Önkormányzat pénzügyi lehetőségeit 

ezért j a v a s o l j a ,hogy nevezett terület beépítésére az 

Önkormányzat hirdessen meg pályázatot.

Weiszhaupt Sándor :

A Bizottság egyetértésével javasol ja,hogy a költségvetések 

elkézitésénél az összegek elosztása a települések lélekszámának 

arányában történjék.

611-24-8 Költséghelyre irt /Pólyán utcai terület/ 

a vízelvezető árok kiépítése /Sárvizi Malomcsatorna Vízi 

Társulattal / megkötött szerződést felül kell vizsgálni, s 

ebben ellenőrizni kell,hogy a Társulatnak a szerződés é r t e l 

mében milyen k öt e le zett sé ge ik vannak.

A felülvizsgálatot a Műszaki Osztály végezze el.

AzÁrpád u. Sörház u. által határolt területen az áteresz 

megjavítására a Műszaki Osztály adjon javaslatot, mert a 

Bizottság véleménye szerint az erre a célra beállított 

1 .2 2 1 . 0 0 0  Ft-os összeget soknak tartjuk, előzetes becslésünk 

szerint ez a munka 3oo.ooo Ft-ból elvégezhető.

A Bizottság a különböző szerve ze te k által bizottságba 

javasoltak közül a köv et ke zőket támogatja:

ifj.Antal Istvánné, Györffy József, Tolonics István, a 4. s z e m é l y 

re vonatkozóan a bizottság felkéri az Inotai városrész Ö n k o r m á n y z a 

tát,hogy adjon j a v a s l a t o t , mi vei a bizott ságban Inotának nincs k é p 

viselete .
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A 761-lo-8 Köztisztaság alatt szereplő köztisztasági 

munkák szerződés szerinti köl tségeire vonatkozóan a 

Műszaki osztály olyan szerződés kössön a vállalkozóval, 

amely annak feladatait k ö teleze tt sé geit t a r t a l m a z z a ,s 

amely pontosan ellenőrizhető.

A hóeltakaritási munkákkal ka pc so latban a Városgazdálkodási 

Vállalat 63 -4 7/ 1 99 1. i k t .számú lev elében k é r t e k h e z ,amelyben 

a téli hómunkáknál felszámított árainak változtatását kérik, 

a Bizottság nem javasolja a megemelt díjtételekhez való 

hozzájárulást, ezért a 1 9 9 1 . I.n.évi hóeltakaritási munkák 

költségeit», a régi szerződés szerinti áron kell elszámolni.

A város lomtalanításával ka p cs ol atban a Bizottság javasolja 

a város területén az I.félévben f e l m é r n i ,hogy a városból 

kivezető és a környező erdők közt csa tl akozó útvonalok mentén 

szemétgyűjtő konténert hány helyen kell elhelyezni, s amennyiben 

erre pénzügyi fedezet biztosítva lesz az év második felében 

javaslatot adunk a konkrét megoldásra.

A Bizottság j a v a s o l j a , hogy a pa r kg on dozás ezévre vonatkozó 

szerződését és pénzügyi f in an szírozá sá t felül kell vizsgálni.

A Bizottság a Cseri parkerdővel ka pc solatos költségeket nem 

javasolja, tekintettel az évi ro ng ál ódások mértékére vonatkozóan 

s ezért az ott elhelyezett eszközök /játszó eg ys égek b a l e s e t v e s z é l y e 

sek/ javasolja leszerelni, a jelenlegi pénzügyi helyzetre való 

tekintettel.

Zichy kápolna: felújításával k a pc so latban a bizottság az

erre az évre vonatkozó el kö t el e ze t ts ég ü nk  mértékének megfelelően

azaz 1,8 millió Ft értékben ja vasolju k annak felújítását.

A Th.uri v á r 7- E.-i falrész lezárásával kapcsolatban a Bizottságnak 

az a v é l e m é n y e ,mi vei nem tisztá zó do tt a vár tulajdonosának sz e 

mélye, nem javasoljuk a vár további he ly re állítására ' ' 

költségeket fordítson az Önkormányzat. A fennálló omlásveszély 

elhárítására vonatkozóan viszont a veszély ez te tett területet 

el kell keríteni, és figyelm ez tető táblákat kell elhelyezni.
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A WC. épületek üzemeltetése és fenntartására vonatkozóan 

a Bizottság álláspontja az,hogy ezek üzemeltetését v e rseny 

tárgyalás formájában meg kell h i r d e t n i ,illetve jelenlegi 

szerződést felül kell vizsgálni.

A tulajdonunkban levő ingatlanok közterületi vizdijainak 

költségei közül azt, amely a parkgondozással kerül felhasználásra 

azt az összeget a vállalkozó felé kell átterhelni.

A Bizottság a városi kö zműnyilvántartás továbbvezetésére 

1 9 9 1 . évre előirányzott 5 4 7 . 5oo Ft költségek törlését javasolja.

Főtéri óra felújításával kap csolatban a Bizottság állásfoglalása 

az,hogy az ott felmerült költségeket a reklámozóknak kell v i s e l 

nie. / p l d .villanyszámla /

A Felszabadulás úti temető bővité sérer beállított 1 millió Ft-ot 

a Bizottság kevésnek találja, javasolja annak 3 millió Ft-ra való 

f e l e m e l é s é t .

k m f .





Inotsi Településrészi önkormányzati 

képviselők

Várpalota Város Pol gá rmester e részére 

Leszkovszki Tibor úr

V á r p a l o t a  

Tisztelt Polgármester Úr!

Az inotai településrészi önkormányzati képviselők részére a 

városlakók az alábbi tiltakozó iratot juttatták el.

Kérem a Tisztelt Polgárme st er  Urat, hogy a tiltakozás s zö v e

gét ismertesse a K é p v i s e l ő - t e s t ü l e t t e l , egyúttal kérjük a 

Tisztelt Képviselő-testületet, hogy foglaljon állást az ügyben 

és erről a lakosságot tájékoztassa.

Várpalota, 1991. március 27.

T i s z t e l e t t e l :

Inotai településrészi önk or m án y 

zati képviselők

A kiadmány hiteléül:

inotai képviselő



Képviselői önálló indítvány 

a Képviselő-testület 1991. március 28 — i ülésére

T á r g y : Ökumenikus keresztény egyházi iskola lé

tesítésének és fenntartásának szervezési 

feladatai

Előterjesztő: Lukáts András

helyi önkormányzati képviselő



Képviselőtársaim! Tisztelt Képviselő-!-szülét!

Kérem sürgős döntésüket egy Várpalota városközpontjában l ét e

sítendő ökumenikus keresztény egyházi iskola működtetése tá r

gyában .

Várpalota három nagy keresztény felekezete, a római katolikus, 

a református és az evangélikus élni kíván az 1990. évi XXIII. 

törvénnyel módosított 1985. évi I. törvényben biztosított isko

lalétesítés és -fenntartás jogával, egyúttal az egyházi iskola 

keretei közötti állami nevelési-oktatási feladatok fel vá llalá

sával. A körülmények alapos mérlegelése nyomán az iskolaműkö

dési szabályzatban meghatározott együttmáködés és mu nk a m eg o sz 

tás alapján kívánja felvállalni.

Elhatározásunkat - előzetes tájékozódásunk és tárgyalásaink 

alapján - egyházközségeik (Várpalota lakosságának jelentős há 

nyada), a vallásos, illetve a vallásos életvitellel ro k onszen 

vező pedagógusok és a Polgármesteri Hivatal illetékes szakigaz 

gatási szakemberei is támogatják.

Kérem ezért a Tisztelt Képvisel ő-testületet a következőkre:

1.) Fogadja el a Tisztelt Képviselő-testület a városi római 

katolikus, a református és az evangélikus egyházközségek 

közös iskolaalapító szándékát, és egyúttal bízza meg és 

kérje fel az ökumenikus iskolabizottságot (melynek tagjai 

mások mellett a 3 felekezet lelkészei) azzal, hogy az álla

mi nevelési-oktatási feladatokat ellátó ökumenikus keres z

tény iskola szervezését kezdjék meg.

2.) Az egyházi iskola intézményi feltételeinek megteremtéséhez 

a Tisztelt Képviselő-testület járuljon azzal hozzá, hogy

a városközpont két - hajdan felekezeti - iskolája, az 1 . sz.



\ ár o s  Önkormányzata Képviselő-testülete 

E1II várpalota, Gárdonyi Géza u. 3 9.

’r151 q n : 72-444 Postafiók: 76.

Ügyiratszám: /19 91.

Várpalota Város Önkormányzata K é pv isel ő- te stülete 1991. március 

28-i ülésén megtárgyalta Lukáts András képviselői önálló in dí t

ványát egy ökumenikus keresztény egyházi iskola szervezéséről 

és mehozta a

h_a_t_á_r_o_z_a_t_o_t_£

1.) A képviselő-testület elfogadja a városi római katolikus, 

református és evangélikus egyházközségek közös iskolaala

pító szándékát. Egyúttal megbízza Lukáts András képviselőt, 

református lelkipásztort, hogy a másik két felekezet l e l

készei (és az ökumenikus iskolabizottság) együttműködésével 

az állami nevelés-oktatás feladatait is felvállaló ökume

nikus keresztény egyházi iskola szervezését kezdje meg.

2.) A kép viselő-testület - ismerve az iskolahálózat működési 

körülményeit - az 1. sz. Általános Iskolát jelöli ki a lé

tesítendő egyházi iskola intézményeként azzal a feltétellel, 

hogy a kijelölés nem működési engedély, hanem a s ze rv ezés

hez szükséges, azt könnyítő és segítő támpont.

3.) A képviselő-testület felvállalja, hogy a sikeres szervezést 

követően az egyházi iskola működési költségeit az 1 . sz. 

Általános Iskola 1991. évre jóváhagyott költségvetési k e re 

tén belül gyermeklétszám-arányosan biztosítja.

A képviselő-testület felhívja az iskolaszervezőket, hogy a m űk ö 

dés megkezdését a 10/1990. (V. 23.) MM. sz. rendelettel mócosí-



Várpalota Véres r : 1 e =. t s r e 

Leszkovszki iiüor ur reszére

V á r p a l o t a

Tisztelt Polgármester Úr!

1991. március 22-én a megválasztott inotai településrészi ö n 

kormányzati képviselők a településrészi önkormányzat m e g a l a k u 

lásával kapcsolatos megbeszélést tartottak.

A megválasztott városrészi képviselők úgy foglaltak állást, 

hogy javasolják a Tisztelt Ké pv iselő-testületnek, hogy Eszes 

Zoltánt az Inotai Településrészi Ön ko rmányzat tagjainak s o r á 

ba válassza meg.

Az inotai városrészi képviselők javasolják a Tisztelt K ép v is e

lő-testületnek, hogy dr. Nagy Tibor képvisel őt  az Inotai V á ro s

részi Önkormányzat elnökének válassza meg.

V á r p a l o t a ,  1991. március 27.

Tisztelettel:



V Á R P A L O T A  V Á R O S

9/1991. (III.' 28.) számú önkormányzati

r e n d e l e t e

a Szervezeti és Működési Szabály zatról szóló 3/1991. (II. 22.
számú rendelet módosításáról

1. §.

A rendelet 115. §-ának helyébe a következő rendelkezés lép:

(1) A városrészi önkormányzó testület vezetőjére jelöltet 
a j á n l h a t :

- a településrészi gyűlés;
- a polgármester;
- bármelyik képviselő;
- bármelyik városrészi önk ormányzati tag.

A jelölés a 113. §. /2/ bekezdése szerint: a választás a 
114. §. szerint történik.

Várpalota, 1991. március 28.

( LeszkovszKi Tibor ) ( D r . Czeidli István )
pol gármester


